
 

 

 

 

Rozhovor – João Vasco Poças 
 

1)  V prvom rade by som sa  Ti ,  João,  chcel  poďakovať,  že  s i  medzi  nás 

znovu zaví ta l  a  posudzoval  našu  výstavu.  Bola  to  pre  nás všetkých česť .  

Našu  k lubovku s i  však  posudzoval  už  v  r .  2012,  aké máš  na ňu 

spomienky? 

Mám na ňu  skutočne výborné  spomienky,  s t re to l  sa  sa  tu  so  súdržnou 

skupinou ľudí  so  spoločným cieľom,  a  to  zachovať  pôvodný t yp  p lemena.  

Mimoriadne ma teš i l  záujem mladých chovateľov počas  seminára  

o plemene,  ktorý sa  konal  po  výs tave .  

2)  Keď porovnáš  kval i tu  jed incov predvedených v  r .  2012 a  na  uplynulej  

výstave,  v  čom spočíva  hlavný rozdiel?  

V súčasnos t i  v idno u  Vás jednoznačne zámer  zaviesť  f rancúzsky typ ,  čo  sa  

a j  dar í .  Skutočne oceňujem predvedenie  „pyrenejským spôsobom“ a  fak t ,  že 

rešpektu je te  špeci f iká  p lem ena,  som rád ,  že  dbáte  na  správnu kval i tu  s rs t i .  

P redvedené jed ince mal i  predovšetkým výborné kos t ry a  bo l i  ce lkovo 

v  type .  

3)  Penzión  Kadlcův mlýn je  už  trad ičným miestom naš ich  jesenných 

výstav .  Ako sa  Ti  páči lo?  

Je to  výnimočné mies to ,  nachádza sa  v  podsta te  v  meste ,  a le  zároveň 

v pr í rode.  J e  to  dosta tok  mies ta  na  kruh ,  nádherné  pros t red ie ,  vynikajúce  

ubytovanie  a  dos ta tok  pekných mies t  na prechádzky.  Veľmi  ma poteši lo ,  že 

výs tava  sa  konala  vonku,  čo  je  ideálne  najmä pre  psov .  Pre  vys tavovateľov 

bol i  pr ipravené krásne  ceny a  m ysl ím,  že  a j  vys tavovate l ia  mohl i  byť  

spokojní  s  podrobnosťou posudkov.   

4)  Samozrejme,  s tá le  je  čo  z lepšovať.  Čo by s i  odporuči l  našim 

chovateľom?  

Proces  vývoja  je  konš tantný,  a le  s tá le  je  čo  z lepšovať .  Veľmi  ma poteši la  

skutočnosť ,  že najviac  sa  mi  páči l i  t r i edy š ten ia t ,  doras tu a  mladých,  čo  je  

pr í sľubom veľkej  budúcnos t i .  J e  dôlež i té ,  aby s te  pokračova l i  v  nas tolenom 

t rende a  nezavádzal i  do chovu napr .  amer ické  l ín ie ,  k toré by mol i  naruš iť 

Vašu  prácu  pokojne i  na desaťročie .   

5)  Je  ev identné,  že pyrenejský horský pes  je  plemenom Tvojho srdca.  

Uvažoval  s i  niekedy,  že  sa  znovu začneš  venovať jeho chovu?  

Áno,  uvažujem nad tým.  



 

 

 

 

6)  Prejd ime na všeobecnejš ie  témy,  č ím sa  odl i šuje  kval i tný  chovateľ  od 

nekval i tného podľa Tvojho názoru?  

Kval i tný chovateľ  má vyt ýčen ý jasný c ieľ ,  p r ičom to  nemusí  byť  len  typ .  

Je  to  n iekto ,  kto  sa  o  plemeno skutočne zauj íma,  pozná a  š tuduje  jeho 

h is tóriu ,  zauj íma sa o  minulosť  v  l íniách ,  minimálne  5  generáci í  dozadu.  

Nekval i tný chovateľ  ž i je  a  chová len  pre  konkrétny moment ,  s tač í  mu,  že 

sa  na  výs tavách  nasýt i  úspechmi  v  kruhoch,  čo  však  spôsobí ,  že  sa  odkloní  

od  správnej  ces ty a  časom s t ra t í  typ ,  pre tože  uskutočňuje  v  chove spojenia,  

ktoré  neumožňujú  f ixovať  ž iadnu kval i tu .  

7)  Čo by mal  teda robiť  chovateľ  p re  dos iahnutie  kval i ty?   

Nemôže sa  nechať  zv iesť  módou a  chuťou po úspechu,  musí  vedieť ,  že 

pyrenejský v ýraz  je  základným prvkom plemena,  k to  sa  nenaučí  rozpoznať 

ten to  výraz ,  n ikdy nebude odchovávať  kval i tu .  Samozrejme,  nesmie 

zabudnúť  používať  v  chove ps y správne j  s tavby te la  a  kos t ry.  

8)  Je  podľa Teba možné,  aby sa chovateľ  riadi l  pri  svojej  č innosti  

vý lučne srdcom,  a lebo by mal  poznať základy genet iky ,  výživy 

a eto lógie?  

V prvom rade musí  mať  chovateľ  dokonalé  znalost i  o  všetkom ,  čo  hovor í ,  

p redkladá  vere jnost i .  Urči te  by mal  poznať  aspoň základy genet iky 

a  pr íbuzenskej  p lemeni tby.  Riadiť  sa  pri  chove č i s to  s rdcom nie  je  možné,  

avšak  bez  neho to nejde .  Chovateľ  by sa  mal  predovšetkým vyvarovať  

„chovateľskej  s lepote“  a  vždy pož iadať  o  názor  špecia l i tu ,  aby ho  pr ípadne 

usmerni l .   

9)  Máš  prehľad o  pracovných pyrenejských horských psoch 

v súčasnost i?  

Úprimne povedané,  an i  n ie ,  avšak  pracovné PHP s tá le  ex is tu jú .  Napr.  

v minulost i  kľúčovú ú lohu v  Španie l sku v  chove pracovných l ín i í  zohrávala 

Teresa  Verdaguer  (CHS de  Taver te t  –  pozn .  prekl . ) .  

10 Je  podľa Teba lepš í  r iadený a lebo voľný chov?  

Osobne s i  mys l ím,  že  r iadený chov môže byť  dos lova nebezpečný.  Chovateľ  

by mal  mať  predsa  len  dos ta tok  s lobody,  aby bol  schopný z real izovať  svoje 

myšl ienky a  inšp i rác ie .  Chov ateľ  je  zároveň umelec  a  umelc i  sa  ner iad ia 

podľa  pr í snych pravid ie l .  Klub  má predovšetkým v ýchovnú funkciu.  

Kraj iny s  pr í snym r iadeným chovom nemajú  práve  najkval i tnej š ie  psy.  Pre  

chov t reba  mať  predovšetkým dobrý c i t ,  samozrejme medzi  odchovanými   



 

 

 

 

 

psami  budú kval i tné  i  menej  kval i tné  jed ince ,  zdravé jedince ,  a le  a j  psy 

s  horš ím zdravím. Sú to  jednoducho výs ledky indiv iduálnej  práce  

chovateľa .  Klub  by mal  najmä podporovať  chovateľov,  pozývať  špecia l i s tov 

na  výs tav y,  organizovať  semináre  o  p lemene,  kde  by mo hl i  chovate l ia  

t ak t iež  vyjadr iť  svoje  názory a  polož iť  o tázky,  n ie  však zasahovať  do práce 

chovateľa  pr i  výbere  chovných párov .  

 

Překlad :  Mgr .Peter  Kapus ta  

 

 


